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Žalm 78:43–48 popisuje rány, které dopadly na Egypt dříve, než byl lid 

Izraele osvobozen z otroctví. Čteme: 

"když učinil v Egyptě svá znamení a své divy na sóanském 
poli. (44) Jejich řeky proměnila v krev, a tak ze svých toků 
nemohli pít. (45) Seslal na ně mouchy, aby je kousaly, a žáby, 
aby je ničily. (46) Jejich úrodu dal kobylkám chasíl, jejich 
výtěžek kobylkám arbe. (47) Jejich révu zničil krupobitím a 
jejich sykomory mrazem. (48) Jejich dobytek vydal v plen 
krupobití a jejich stáda moru.“ Žalm 78:43–48 

Nyní si prosím pozorně přečtěte verš 49: 

"Seslal na ně svůj planoucí hněv, zuřivost, rozhořčení a 
soužení – komando zlých andělů." Žalm 78:49  

Zde nám bylo řečeno, že do ran, které dopadly na Egypt, byly zapojeni 

zlí andělé, což může znamenat jen to, že to byli démoni. V nebi rozhodně 

nejsou žádní zlí andělé, kteří by vesele následovali Boží vůli. 

Takže, dokážeme zjistit, co zlí andělé dělali v Egyptě v době ran? 

Přečtěte si Exodus 12:12 - 

"A té noci (já) projdu egyptskou zemí a pobiji v egyptské 
zemi všechno prvorozené od lidí až po dobytek. Vykonám 
soudy nad všemi bohy Egypta. Já, Hospodin.“ Exodus 12:12 

"PROJDU ZEMÍ… A POBIJI… JÁ HOSPODIN “. Z tohoto verše je zřejmé, že 

desátá rána nebo zabití prvorozených v Egyptě byl soud (rozsudek) 

Páně. Zdá se, že tento verš naznačuje, že Hospodin osobně, přímo 

zahubí všechny prvorozené v Egyptě, ale přečtěme si, co ve stejné 

kapitole říká 23. verš: 
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„Když bude Hospodin procházet, aby postihl Egypt, a uvidí 
krev na nadpraží a na obou veřejích, pomine Hospodin ty 
dveře a nedovolí NIČITELI vstoupit do vašeho domu, aby 
vás postihl.“ Exodus 12:23 

Zde máme úplně jiný obrázek; už to totiž není PÁN, kdo svou rukou zničí 

prvorozené, ale někdo, komu se říká „Ničitel“. Kdo je to? Další zmínka 

o ničiteli je v 1. Korintským 10:10: 

ani nereptejte, jako někteří z nich reptali, a byli zahubeni 
ZHOUBCEM.“ 1 Korintským 10:10 

To slovo pro zhoubce má v řečtině tento význam. Strongovo číslo G3645; 

ničitel, tj. (konkrétně) jedovatý had: - hubitel, zhoubce, kazisvět.  

Jedná se o příběh Izraele na poušti, kde některé z nich zničil hubitel. A 

opět, z tohoto verše není jasné, kdo je tím ničitelem. Většina lidí si myslí, 

že je to Hospodin, protože říkají, že to byl on, kdo trestal lidi na poušti. 

Přesto ve 2. Mojžíšově 12:23 vidíte, že to nemůže být Hospodin, protože 

On byl tím, kdo tomu zhoubci dovoloval nebo mu zabraňoval. 

Další zmínka o ničiteli, kterou máme ve Zjevení 9:11: 

"Nad sebou mají krále, anděla bezedné propasti, který se 
hebrejsky jmenuje Abaddon a řecky Apollyón" Zjevení 9:11 

Slovo „ABADDON“ nebo „APOLLYON“ znamená „NIČITEL, ZHOUBCE“. 

Tento anděl bezedné propasti je tedy tím Ničitelem. Kdo to je? Bible 

vysvětluje sama sebe, 

"Zatroubil pátý anděl. A uviděl jsem hvězdu spadlou z nebe 
na zem a byl jí dán klíč od jícnu bezedné propasti." 
Zjevení 9:1 
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Myslím, že je jasné, kdo je tato hvězda, která spadla z nebe na Zemi. Je 

to satan. SATAN JE TÍM NIČITELEM! 

Ellen Whiteová potvrzuje, co nacházíme v Bibli. Ona tvrdí, že v Písmu se 

Satan nazývá Ničitel. 

"Satan je největší nepřítel Boha a člověka. Prostřednictvím 
svých pomocníků se proměňuje v anděla světla. Písmo jej 
nazývá ničitelem, žalobcem bratří, svůdcem, lhářem, 
tyranem a vrahem“(5T 137) 

„Satan je tím ničitelem“ (Banner, 1. března 1905) 

V kontrastu k tomu vidíme, co o ničení Ježíš říká. 

Lukáš 9:56 [Sýkora NZ1922] Syn člověka nepřišel duše 
zahubit, nýbrž spasit.“ 

Kristus se ponížil a vzal na sebe lidskou podobu. Tím ukázal, 
že jeho povaha je pravým opakem povahy satanovy. DA 25 
{TV 12.6} 

Satan je ničitel, ale Kristus je obnovitel. RH 26. listopadu 
1895 

Pokud Kristus odhalil charakter opačný k Satanovi, existuje potom někdy 

doba, že by odhalil stejný charakter, jako má Satan, a zahubil lidi? V jaké 

části Kristova díla učil Kristus, že On bude ničit lidi? 

Ježíš přišel, aby člověka pozvednul. Bylo stanoveno, že 
každý, kdo uvěří v Krista jako svého osobního Spasitele, tak 
bude spasen. Ve všech svých dílech učil lidi, že jeho 
posláním nebylo ničit lidské životy, ale spasit je.  {ST, 2. 
července 1896 odst. [3]}  
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Ve všech Kristových dílech učil lidi, že jeho posláním není ničit. Jeho 

posláním bylo odhalit Otce skrze záchranu, vykoupení a vysvobození.  

Kristus přišel na svět, aby hledal a zachraňoval ztracené. 
Když ho farizeové obvinili, že jedl s publikány a hříšníky, 
odpověděl: „Neboť jsem nepřišel povolat [údajně] 
spravedlivé, ale hříšníky k pokání.“. On přišel zachránit, 
nikoli zničit. Duše jsou v Jeho očích velmi drahé; neboť 
stvořením a vykoupením jsou Jeho. MM 183 

Pán se snaží zachraňovat, a ne hubit. Raduje se ze 
záchrany hříšníků. „Živť jsem já, dí panovník Hospodin, 
žeť nemám libosti v smrti bezbožného.“ Ezechiel 33:11. 
Varováním a prosbami vyzývá zbloudilé, aby zanechali 
svých zlých skutků, aby se obrátili k němu a byli živi. 
Dává svým vyvoleným poslům svatou odvahu, aby ti, kdož 
je uslyší, mohli mít bázeň a byli přivedeni k pokání. PK 
104,105 {PK 67.5} 

Součástí božské přirozenosti není ničit, ale rekonstruovat. 

Vykoupení je součástí božské přirozenosti. Je výsadou 
Boha, že se má rekonstruovat, nikoli ničit. Syn Boží byl 
vydán, aby zemřel, ještě před založením světa. Existence 
hříchu je nevysvětlitelná; proto ani jedna duše neví, co je 
Bůh, dokud sebe neuvidí ve světle odraženém od kříže [265] 
Golgoty, a dokud si nezoškliví sama sebe jako hříšníka v 
hořkosti své duše. TM 264, 265 

Stejný charakter je v andělech. Nejsou posíláni z nebe, aby ničili, ale aby 

chránili. 

Andělé jsou posíláni z nebeských dvorů, ne aby ničili, ale 
aby dohlédli (na) a střežili ohrožené duše, aby zachránili 
ztracené, aby přivedli bloudící zpět do stáda. "Nepřišel 
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jsem odsoudit, ale zachránit," prohlásil Kristus. Už tedy 
nemáš soucitná slova se zbloudilými? Necháte je zahynout 
nebo jim podáte pomocnou ruku? —RH 10. května 1906. 

Je tedy jasné, kdo jsou ti zlí andělé, kteří byli „posláni“ do Egypta? Byl to 

Satan a jeho démoni, kteří zahubili všechny prvorozené v Egyptě. 

Hebrejské slovo pro poslat, seslat v Ž 78:49 znamená uvolnit nebo 

propustit. 

Možná do toho teď někteří skočí a budou si stěžovat, že jsem z Boha a 

Satana udělal spolupracovníky a přátele, kde Satan plní plány Boha. 

Ne, za žádných okolností jsem tohle neudělal. Bůh a Satan nejsou 

přátelé. Pravdou je, že Satan je ničitel, který jen čeká na zničení všech 

těch, jež nejsou pod Boží zvláštní ochranou. V případě Egypta to byli 

všichni prvorození. Kdyby byla bývala Boží moc neochránila ty ostatní, 

satan by býval zničil všechny Egypťany. Ellen Whiteová hovoří 

o hubitelově netrpělivosti zničit v následujícím textu: 

Takovým způsobem nepřítel připisuje Stvořiteli a 
Dobrodinci lidstva své vlastnosti. Krutost je ovšem satanova 
vlastnost. Bůh je láska a vše, co stvořil, bylo čisté, svaté a 
laskavé, dokud do toho původce zla nezanesl hřích. Satan 
sám je tím nepřítelem, který svádí člověka k hříchu a snaží se 
ho zničit. Když potom získá jistotu, že mu člověk padne za 
oběť, raduje se ze škody, kterou způsobil. Kdyby mu to Bůh 
dovolil, pochytal by do svých sítí všechny lidi; kdyby 
nezasáhla Boží moc, neunikl by ani jeden Adamův 
potomek. GC 534,2; {VDV 348.1} 

 „Lucifer se stal ničitelem těch, kvůli kterým se nebe 
zavázalo ke svému opatrovnictví“ (AUCR, 1. října 1906) 
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Sestra Whiteová při popisu Božích soudů na konci času naznačuje, že ty 

soudy v Egyptě byly stíny a říká: 

"Když měl ten anděl hubitel procházet Egyptem, aby zničil 
prvorozené z lidí a zvířat, bylo Izraeli přikázáno, aby do 
svých obydlí shromáždili své děti a rodiny a poté označili 
veřeje dveří krví, aby ten anděl ničitel mohl projít kolem 
jejich obydlí, a pokud se jim tímto procesem nepodařilo 
projít, tak mezi nimi a Egypťany nebyl žádný rozdíl. 

Tenhle anděl ničitel má brzy znovu vyjít, ne aby zničil 
jenom prvorozené, ale aby „zcela pobil staré i mladé, 
muže, ženy i malé děti“, totiž ty, kteří nemají značku či 
znamení. Rodiče, chcete-li zachránit své děti, oddělte je od 
tohoto světa… „ (RH, 14. října 1875) 

Co tedy představuje onen příkaz zcela pobít staré i mladé, muže, ženy i 

děti? Toto je příkaz z Ezechiele 9 resp. mužů s vražednými zbraněmi: 

Ez 9:2-6  A hle, šest mužů přichází cestou od Horní brány, 
která je obrácena k severu, každý má v ruce svou ničivou 
zbraň a jeden muž uprostřed nich oděný lněným oděvem s 
písařským kalamářem na svých bedrech. Přišli a postavili se 
vedle bronzového oltáře. (3) A sláva Boha Izraele se vznesla 
z cheruba, na němž spočívala, k prahu domu. Bůh zavolal na 
toho muže oděného lněným oděvem, který měl na bedrech 
písařský kalamář; Hospodin mu řekl: Projdi středem města, 
středem Jeruzaléma. Označíš značkou na čelech ty muže, 
kteří vzdychají a sténají nad všemi těmi ohavnostmi, které se 
uprostřed něho páchají. (5) A oněm řekl, jak jsem slyšel: 
Procházejte městem za ním a pobíjejte; vaše oko ať se 
neslituje, nemějte soucit. (6) Starce, mládence a pannu i 
malé dítě a ženy zabíjejte až do úplného vyhubení, ale k 
žádnému člověku, na kterém je ta značka, nepřistupujte. 
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Začnete od mé svatyně. Začali tedy mezi staršími muži, kteří 
byli před domem. 

Co znamená zabití mladých i starých pomocí vražedných zbraní? 

Pokud nečiní pokání a nechají dílo Satana utiskovat ty, kteří 
nesou břemeno práce a držením rukou hříšníků na Sionu, 
nikdy neobdrží znamení Boží pečetě souhlasu. Upadnou do 
všeobecného zničení bezbožných, prezentovaných dílem 
pěti mužů nesoucích vražedné zbraně. 3T 267  

Takže dílo těchto pěti mužů nesoucích vražedné zbraně znamená 

obecné zničení bezbožných. Jak k tomuto obecnému zničení dochází? 

Pozorně si všimněte následujících tvrzení:  

Viděla jsem čtyři anděly, kteří měli vykonat dílo na zemi a 
oni se již chystali k jeho provedení. Pán Ježíš byl oděn 
kněžským rouchem. Soucitně pohlížel na ostatky. Pak 
pozvedl svou ruku a zvolal hlasem nejhlubšího slitování: "Má 
krev, Otče, má krev, má krev, má krev!" Potom jsem viděla, 
jak od Boha, který seděl na velikém bílém trůnu, přišlo jasné 
světlo a rozlévalo se kolem Ježíše. Dále jsem viděla anděla, 
který rychle letěl s rozkazem od Ježíše ke čtyřem andělům, 
jež měli vykonat dílo na zemi. On něčím mával a volal 
zvučným hlasem: "Zadržte! Zadržte! Zadržte! Zadržte!, 
dokud služebníci Boží nebudou zapečetěni na svých čelích." 
{EW 38.1}   

Tázala jsem se mého doprovázejícího anděla, co znamená 
všechno to, co jsem slyšela a co ti čtyři andělé mají vykonat. 
On mi řekl, že Bůh zadržuje moci a že dal těm andělům 
rozkaz ohledně záležitostí na zemi, že ti čtyři andělé měli 
od Boha moc držet čtyři větry země a oni ty větry chtěli 
rozpustit. Avšak jakmile své ruce uvolňovali a větry 
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začínaly vát, pohlédlo Ježíšovo milostivé oko na ostatky, 
které ještě nebyly zapečetěny. Pán Ježíš pozvedl své ruce k 
Otci a prosil Jej, že za ně vylil svou krev. Potom bylo uloženo 
jinému andělu, aby rychle letěl k těm čtyřem andělům a 
přikázal jim zadržet větry, než budou služebníci zapečetěni 
pečetí živého Boha na svých čelích. {EW 38.2} 

Vidíme, že Boží andělé zadržují síly zla, dokud nejsou Boží služebníci 

zapečetěni. Když je tato práce hotová a Ježíš opustí svatyni, pak je 

dovoleno vanout větrům a Satan dostane plnou kontrolu nad tím, aby 

uvrhl svět do velkého období soužení, které se řídí vzorem zničení 

Jeruzaléma: 

Až Kristus opustí nebeskou svatyni, zahalí obyvatele 
země temnota. V té době budou muset věřící žít před 
svatým Bohem bez přímluvce. Moc, která dosud 
zadržovala bezbožné, přestane působit, a satan získá 
neomezenou nadvládu nad zatvrzelými lidmi. Boží 
trpělivost skončila. Svět odmítl Boží milost, pohrdl Boží 
láskou a pošlapal Boží zákon. Bezbožní lidé zašli za 
hranici Boží milosti. Boží Duch, kterému tvrdošíjně 
vzdorovali, od nich odstoupil. Nebude je chránit Boží 
milost a budou vydáni napospas satanu, který pak 
zavleče obyvatele světa do závěrečné velké doby 
soužení. Boží andělé přestanou bránit průchodu 
lidských vášní — uvolní se všechno zadržované napětí. 
Celý svět bude zatažen do zkázy, jež bude děsivější, 
než byla zkáza starého Jeruzaléma. {GC 614.1} 

Tedy stejný ničící anděl, který prošel Egyptem, aby zničil prvorozené, tak 

bude procházet znovu, aby zničil všechny, kteří nemají znamení Boha.  

Znovu se ptáme, kdo je ten ničivý anděl? Již jsme uvedli, že to byl Satan, 

ale máme pro toto tvrzení více důkazů? Zde je odpověď: 
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„Těsně předtím, než byli v Egyptě pobiti prvorození, Pán dal 
Izraelitům pokyn, aby nashromáždili své děti do domů a 
potřeli zápraží a dva boční sloupky dveří krví, takže až bude 
ten ničící anděl procházet zemí, rozpozná takto označené 
domy jako obydlí Kristových následovníků a mine je.   

Dnes se také musíme sdružovat s našimi dětmi, pokud je 
chceme uchránit před ničivou silou toho Zlého (Satana). 
Konflikt mezi Satanem a Kristem bude nabývat na intenzitě 
až do konce historie Země. Máme mít víru v Kristovu krev, 
abychom mohli bezpečně projít časy, které jsou ještě před 
námi.“ 2SAT 199 

Myslím, že tento citát vysvětluje všechny naše pochybnosti. Existuje jen 

jeden, který je zlý a který je ničitelem od počátku, SATAN! 

Ježíš klepe; otevřeš mu prosím dveře? Má být (Ježíš) 
přinucen psát na veřeje dveří - v místo Jeho krve, která 
očišťuje od všeho hříchu - rozsudek (trest, soudní výrok), 
který vás ponechává moci ničících andělů? "Je připojen 
ke svým bůžkům (idolům)." Strážní andělé, „nechte ho 
být.“ [Ozeáš 4:17.] „Kolikrát jsem chtěl shromáždit tvé děti, 
jako slepice shromažďuje svá kuřata pod křídla, ale nechtěli 
jste.“ [Matouš 23:37.] Ke všem těm, kteří otevřou ty dveře, 
Ježíš přichází a zmocňuje se jich. Neřeknete: "Pojď, 
Hospodinův požehnaný! Proč bys stál venku?“ [Genesis 
24:31.] {Lt30a-1892.29} 

V žalu se Ježíš stahuje od těch, kteří odmítají přijít do jeho plné ochrany. 

Jsou ponecháni moci ničitele. Zdá se však, že existují některé citáty, 

které uvádějí, že se jednalo Božího anděla. Co za závěr uděláme z tohoto 

citátu? 
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… Boží anděl procházel egyptskou zemí a dělal své strašlivé 
dílo a pobíjel prvorozené z lidí a prvorozené ze zvířat. 
{1SP 199} 

Máme tedy vzít tento citát a vyhodit do koše zbytek naší studie? Existují 

dva způsoby, jak to vyřešit, a to tím, že zohledníme všechna fakta. 

1. Dokonce i padlí andělé můžou být označováni jako Boží andělé. Je to 

proto, že Bůh přebírá odpovědnost. Podívejte se na texty, kde Bůh 

„posílá“ zlé duchy. Například: 

Sd 9:23 Bůh pak poslal mezi Abímeleka a občany Šekemu 

zlého ducha a občané Šekemu se k Abímelekovi zachovali 

zrádně. 

1S 16:23 Stávalo se, že když přišel na Saula duch od Boha, 

David bral lyru a hrál svojí rukou. Saulovi se ulevovalo a bylo 

mu dobře a zlý duch od něho odstupoval… 

1Kr 22:23 A hle, nyní dal Hospodin lživého ducha do úst 

všech těchto tvých proroků. Ale Hospodin promluvil zlo 

proti tobě. 

Máme rozumět tomu, že tohle dělá přímo Bůh? Že pracuje přímo se 

zlými anděly? Adam Clarke to ve svém komentáři k tomu poslednímu 

verši vysvětluje jasně: 

"Bůh svoluje (toleruje) nebo strpí lživého ducha, aby 

ovlivňoval tvé proroky. Je třeba znovu připomenout čtenáři, 

že Písmo opakovaně představuje Boha, který dělá to, co v 

rámci své prozřetelnosti pouze dovoluje nebo strpí, že má 

býti uděláno? Nic, než skrze jeho okamžitý potenciál nebo 

svolení nelze v nebi, na zemi nebo v pekle dělat. To je důvod, 
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proč se tak Písmo vyjadřuje výše.“ [kurzíva je v původním 

komentáři k 1. Královské 22:23] 

Pamatujeme si, že Žalm 78:49, který hovořil o vyjití z Egypta, řekl: 

"(Bůh) Planoucí hněv svůj poslal na ně, prchlivost, zlobu a 

soužení, anděly zkázy na ně dopustil! (v hebrejštině může 

být 'uvolnil')." (B21) 

2. Druhou možností je, že zde zmiňovaný Boží anděl je anděl, který 

nařizuje strážným andělům, aby odstoupili. V tomto scénáři by tento 

anděl chodil do každého domu, sledoval, jestli tam byla krev Pesachové 

oběti, a pak řekl andělovi toho domu, aby přestal chránit. Pak by satan 

měl moc dělat, co chce. Čtenáři znovu připomínáme právě citovaný 

citát: 

Má být (Ježíš) přinucen psát na veřeje dveří - v místo Jeho 
krve, která očišťuje od všeho hříchu - rozsudek (trest, 
soudní výrok), který vás ponechává moci ničících andělů? 
"Je připojen ke svým bůžkům (idolům)." Strážní andělé, 
„nechte ho být.“ {Dop. 30a, 1892} 

Abychom přidali na váze skutečnosti, že nejde o svatého anděla, který 

přímo vraždí, přečteme si o něco dále v díle SP svazek 1 od „Božího 

anděla“, že: 

Krev potřená na veřejích dveří předznamenávala smírnou 
krev Krista a také neustálou závislost hříšného člověka na 
zásluhách této krve pro bezpečnost před satanovou mocí a 
pro konečné vykoupení. {1SP 201.1} 

Ve stejné kapitole tedy sestra Whiteová říká, že krev na veřejích dveří, 

která představuje krev Krista, chránila „před satanovou mocí“. Pokud by 
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to byl svatý anděl, jenž ty děti zabíjel, potom by Kristova krev nechránila 

před „mocí Satana“, ale chránila by před „mocí Boží“.  

Zdá se, že Ellen Whiteová používá jazyk, který odráží jazyk Bible, a ve 

svých pozdějších spisech jasněji vysvětluje, co se děje, než v době, kdy 

psala dílo Duch proroctví (SP), svazek 1. Bůh v textu tuto 

nejednoznačnost (dvojsmyslnost) dovolil proto, abychom byli nuceni 

studovat hlouběji. 

Celý proces odnětí ochrany a následného zničení je podrobně popsán v 

první kapitole Velkého sporu - „Zničení Jeruzaléma“. Duch proroctví činí 

paralelu mezi zničením Jeruzaléma a tím, když Kristus řekl: „váš dům se 

vám ponechává pustý“. Tato paralela je veledůležitá, protože poskytuje 

další vodítka k tomu, co se stalo v Egyptě. 

Židé sami byli strůjci svého údělu. Sami si naplnili pohár 
pomsty. V pohromě, která je jako národ postihla, a ve všech 
bídách, které pak následovaly, když byli rozptýleni, sklízeli 
jen to, co sami zaseli. Prorok napsal: „Je to tvá zkáza, 
Izraeli,“ protože ses „stavěl na odpor svému Bohu“. Ozeáš 
13:9; Ozeáš 14:1. Jejich utrpení se často vykládá jako 
trest, který je postihl na základě Božího rozhodnutí. 
Velký podvodník se tak snaží utajit svou vlastní činnost. 
Tvrdošíjným odmítáním Boží lásky a milosti Židé způsobili, 
že byla od nich odňata Boží ochrana a satan jim mohl 
vládnout podle své vůle. Strašné krutosti, které se 
projevily při zkáze Jeruzaléma, ukazují, jak satan jedná 
s těmi, kdo se poddali jeho nadvládě.  {GC 35.3}    

Byl to stejný proces ničení jak v Egyptě, tak i v Jeruzalémě; oni byli 

ponecháni satanově moci. Toto je proces, jak probíhají Boží soudy. 

Bylo mi ukázáno, že ty Boží soudy nepřijdou na ně přímo 
od Hospodina, ale takto: Oni se postaví mimo Jeho ochranu. 
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On je varuje, napravuje, kárá a poukazuje na jedinou 
bezpečnou cestu. Pak, pokud ti, co byli předmětem Jeho 
zvláštní péče, budou následovat svůj vlastní kurz nezávisle 
na Božím Duchu, po opakovaných výstrahách, pokud si 
vyberou svou vlastní cestu, pak nedoporučí svým 
andělům, aby bránili Satanovým rozhodným útokům na 
ně. 14MR 3 

A znovu nám bylo řečeno: 

Bůh stále účtuje s národy. Bez jeho upozornění nespadne na 
zem ani vrabec. Ti, kteří páchají zlo na svých bližních a 
říkají: Jak to Bůh ví? Tak ti budou jednoho dne vyzváni, aby 
se střetli s dlouho odkládanou pomstou. V těchto časech je 
Bohu vyjevováno více, než jen běžné opovržení. Lidé ve své 
drzosti a neposlušnosti dosáhli bodu, jenž ukazuje, že pohár 
jejich nespravedlnosti téměř přetekl. Mnozí z nich přešli 
hranici milosrdenství. Brzy Bůh prokáže, že je vskutku 
žijícím Bohem. Andělům řekne: „Nadále již nebraňte 
Satanovi v jeho ničivých snahách. Nechť jeho zlomyslné 
dílo dopadne na neposlušné děti, neboť pohár jejich 
nespravedlnosti přetekl. Postoupili po schůdcích špatnosti o 
krok výše, přidávají denně ke své bezzákonosti. Již nebudu 
zhoubci bránit ve vykonání jeho díla.“. (RH, 17. září 1901) 

Faraon měl svůj čas setí a měl také svůj čas sklizně. Zasel 
odpor a tvrdohlavost. Zasel to semeno do půdy. Bůh neuvedl 
do provozu žádnou novou moc. To semeno bylo 
ponecháno, aby vyrašilo; tomu muži bylo dovoleno předvést 
jeho skutečný charakter (povahu). Když Pán vidí v srdci 
nevěru vůči světlu a důkazům, vše co musí udělat je, 
ponechat lidského činitele zcela o samotě; neboť semeno 
vložené do půdy vynese semeno podle svého druhu. Mnoho 
lidí zasévá semeno nevěry, a pokud se toto semeno vypěstuje, 
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vyprodukuje to žatvu, která nebude tak příjemná, jako když 
se zasívalo. Když faraon odmítl dbát na Boží poselství a 
výtky a nebyl napomenut (varován) prvním zázrakem, který 
Bůh vykonal, aby se ho pokusil přesvědčit, faraon byl ve 
stavu, kdy lze snadněji říci, „udělám“ a „neudělám“. Jeho 
nezávislý odpor přinesl po svém druhu ovoce a všechny 
důkazy, které Bůh dal, aby umístil faraonovy kroky na 
správnou cestu, posloužily pouze k upevnění jeho nevíry a 
vzpoury. Přešel od jednoho stupně odporu a svévolné 
neposlušnosti Boha k dalšímu stupni, stejně jako to udělali 
bezbožní všech věků a jako to budou činit až do konce času, 
dokud nakonec nehleděl na mrtvou tvář svého prvorozeného 
syna. Charakter, který zjevil faraón, je podobný charakteru 
všech zatvrzelých. Bůh žádného člověka nezničí; ale po 
nějakém čase jsou bezbožní odevzdáni destrukci, jíž si 
pro sebe způsobili.  {YI, 30. listopadu 1893 odst. 6}   

Ke zničení Egypta nebyla zavedena žádná nová moc. Egypt byl vydán 

kvůli zlé vzpouře, kterou si způsobili sami sobě. Je pravda, že Bůh 

nejprve způsobil ten zázrak, aby jim na začátku ukázal hady, aby jim 

prozradil, že Satanovi bude dovoleno použít moc ke zničení, ale Bůh toto 

dílo zkázy v Egyptě neprovedl. 

Drazí bratři a sestry, Bůh v Egyptě přikázal, aby v rukou ničitele zůstali 

pouze prvorození. V době konce ve smutku přikáže, aby všichni, kdo 

nejsou poslušni té dobré zprávě evangelia, aby byli ponecháni v rukou 

nepřítele. Jak Ježíš plakal nad Jeruzalémem, tak bude plakat nad celým 

naším světem, který mu odmítl vstup. 

Jako Pán stál u dveří věřících v Egyptě kvůli krvi obětovaného beránka, 

tak se Pán znovu postaví na obranu všech těch, kteří si vyprali roucho v 

krvi pravého Beránka, která tekla na Golgotě. 

Kéž jsou všichni, kdo čtou tato slova, chráněni v den NIČITELOVA velkého 

vyvražďování. 
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Další knihy z této série - k dispozici na maranathamedia.cz 

Golgota v Egyptě 

 

Bohové Egypta jako blesk z nebe 

 

Had byl odhalen při dobytí Kanaánu 

  

Pečlivě se zamyslete. Mysl římských vojáků ovládá Satan, ale 

dech, kterým žijí, je život, který osvětluje každého člověka, 

který přichází na svět. Kristova moc v duších lidí je používána 

Satanem, aby Ho přibili na kříž. Zastavte se a přemýšlejte o 

tom na okamžik. Jediný obraz římského vojáka s kladivem, 

drženým vysoko, jak vede bodec do těch vzácných rukou 

Spasitele, drží klíč k  egyptským ranám a veškeré moci ničení 

projevené na zemi. 

Bible obsahuje několik případů ukamenování lidí za jejich 

přestoupení. Odkud se tato praktika vzala? Vnuknul Bůh tuto 

myšlenku Mojžíšovi nebo přišla z jiného zdroje? Je možné, že 

soudy, jež dopadly na Izraelce, byly spojeny spíše s jejich 

představami o soudech, než s Bohem samotným? Změnil 

hřích zlatého telete něco na vztahu mezi Bohem a Izraelem? 

Je vůbec důležité to vědět? Slyšte vy, kteří máte uši k slyšení. 

Jak se srovnáme s hromadným vyvražďováním národů 

mečem Izraelitů, když čteme slova Kristova? 

…všichni, kdo se chápou meče, mečem zajdou. Nejen muže, 

ale také ženy a děti: 

Dt 2:34 V té době jsme dobyli všechna jeho města a každé 

město jsme zasvětili zkáze, na muže, ženy i malé děti. 

Nenechali jsme nikoho přežít: 
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Ničitel 

Kdo byl tím ničitelem prvorozených v Egyptě? 

Exo 12:23 Když bude Hospodin procházet, aby postihl 
Egypt, a uvidí krev na nadpraží a na obou veřejích, 
pomine Hospodin ty dveře a nedovolí ničiteli vstoupit do 
vašeho domu, aby vás postihl. 

Mnozí věří, že to byl Bůh, kdo je všechny zabil. Pokud Bůh nestrpí, 

aby tenhle Ničitel přišel do izraelských domů, znamená to, že se Sám 

omezuje? Dává to smysl? Pokud Kristus zahubil prvorozené v 

Egyptě, znamená to, že ti, kdo jsou s Kristem ukřižováni a kteří věří, 

že Kristus je v nich, tak že v nich přebývá ničitel? 

Syn člověka nepřišel duše zahubit, nýbrž spasit. 
Lukáš 9:56 

Důkazy jasně ukazují, že Satan je tím Ničitelem a je to Bůh, který mu 

brání dělat jeho zlé dílo.  

Takovým způsobem nepřítel připisuje Stvořiteli a 
Dobrodinci lidstva své vlastnosti. Krutost je ovšem 
satanova vlastnost. Bůh je láska a vše, co stvořil, bylo 
čisté, svaté a laskavé, dokud do toho původce zla 
nezanesl hřích. Satan sám je tím nepřítelem, který svádí 
člověka k hříchu a snaží se ho zničit. Když potom získá 
jistotu, že mu člověk padne za oběť, raduje se ze škody, 
kterou způsobil. Kdyby mu to Bůh dovolil, pochytal 
by do svých sítí všechny lidi; kdyby nezasáhla Boží 
moc, neunikl by ani jeden Adamův potomek.  
{GC 534.2} 

 


